
  Styrelsemöte 4/2024 

  Protokoll 
 

 

Tid Måndag 18 mars kl. 18.00 

Plats Hamngatan 4 

Kallade Styrelsen  Kimberly Terry (ordförande) (3/3) 

  Tony Cederberg (3/3) 

  Ola Sundberg (3/3) 

  Joanna Isaksson (2/3) 

  Alexander Woivalin (2/3) 

  Fanny Enestam (1/3) 

  Ellinor Wrangtorp (1/3) 

Pia Widén (2/3) 

   

Personal  Josefine Egenfelt (verksamhetsledare) 

 

§ 1 MÖTETS ÖPPNANDE 

 

§ 2 VAL AV MÖTESFUNKTIONÄRER 

Förslag till mötessekreterare: Ola Sundberg 

Förslag till vibes watcher: Tony Cederberg 

Beslut: Enligt förslag 

 

§ 3 MÖTETS BESLUTFÖRHET 

Styrelsen är beslutsför då ordföranden eller viceordföranden endera jämte så många 

styrelsemedlemmar är närvarande att de tillsammans utgör minst hälften av styrelsen. 

Beslut: Mötet konstaterades vara beslutsfört.  

 

§ 4 GODKÄNNANDE AV MÖTESAGENDAN 

Beslut:  Mötesagendan godkändes.  

 

§ 5 PROTOKOLLJUSTERING 

Bilaga 1 - Protokoll styrelsemöte 3 2024 

Beslut: Protokollet godkändes.  

 

§ 6 EKONOMIÄRENDEN 

BIDRAG FRÅN MARIEHAMNS STAD 
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Föreningen har beviljats grundbidrag för år 2023 från Mariehamns stad på 1279,59 

euro. 

Beslut: Informationen noterades till kännedom.  

 

SLUTREDOVISNING VISION MARIERO-PROJEKTET 2023 

Verksamhetsledaren har skickat in slutredovisningen för projektet Vision Mariero för 

verksamhetsåret 2023. Projektet var beviljat 35.000 euro i bidrag och projektet 

använde under året 35.049,45 euro i projektmedel. Handläggaren har godkänt 

projektredovisningen och pengarna för projektet betalas in på föreningens konto i 

början av nästa vecka. 

Beslut: Slutredovisningen noterades till kännedom.  

 

§ 7 GENOMGÅNG AV INTERN ARBETSPLAN 

Bilaga 2 - Intern arbetsplan mars-april 

Genomgång av arbetsplanen  

Beslut: Arbetsplanen noterades till kännedom.  

 

§ 8 GODKÄNNANDE AV BOKSLUT OCH VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR ÅR 2023 

 Bilaga 3 - Bokslut ÅNoM 2023 

 Bilaga 4 – Verksamhetsberättelse ÅNoM 2023 

 

Styrelsens godkännande av bokslut och verksamhetsberättelse för år 2023. Bokslut 

och verksamhetsberättelse bifogas som bilagor. 

 

Beslut: Bokslutet och verksamhetsberättelse för år 2023 godkändes.  

 

 

§ 9  PROJEKTET SKOGSLYCKA 

 

Tilläggsfinansieringen för projektet skogslycka diskuterades på ett möte. Där föreslogs 

att vi söker företagssponsorer för enskilda anläggningar som t.ex. stockbord och 

vindskydd och erbjuder synlighet i form av en skylt på den anläggning som sponsras 

plus information om sponsringen på webbsidan för skogen. Verksamhetsledaren 

skriver ihop en text om skogen till potentiella finansiärer och gör en lista med förslag 

på finansiärer för olika anläggningar. Det går inte att söka Leader-finansieringen innan 

tilläggs/egenfinansieringen är klar.  

 

Förslag: Verksamhetsledaren föreslår att kansliet tillsammans med Pia Widén och Ola 

Sundberg (fler från styrelsen och Advisory Board får gärna hjälpa till !) söker finansiärer 

för de olika anläggningarna så snart som möjligt och när tillräckligt med pengar 

garanterats skickas Leader-ansökan in. Nästa ansökningsdeadline till Leader är 21 
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mars och påföljande 30 april. Om inte projektansökan kan skickas in senast 30 april 

föreslås att föreningen lämnar in ansökan så att projektet kan starta nästa år istället, 

eftersom majoriteten av arbetet måste utföras under den varmare årstiden. 

 

Beslut: Kansliet söker finansiärer och styrelsen bistår med idéer och förslag på 

finansiering. Kansliet kontaktar även VisitÅland för att höra efter möjligheter till 

samarbete.  

 

§ 10 PROJEKTIDÉ OM BARNBOK OM BIOLOGISK MÅNGFALD 

 Bilaga 5 – Projektidé barnbok om biologisk mångfald 

 

Helena von Schoultz har skrivit en projektidé om en barnbok om biologisk mångfald. 

Innan projektidén tas vidare behövs styrelsens godkännande.  

 

Beslut: Ärendet bordläggs. Kansliet tar en diskussion med författaren för att klargöra 

arbetsfördelningen. 

 

§ 11 MEDVERKAN PÅ FÖRENINGSFESTEN 27 APRIL 

 

Fanny har meddelat att hon kan representera föreningen på Rådhuset på 

föreningsfesten som pågår 27 april kl. 11-16. Vi skulle behöva tre personer till! Vem 

mer vill komma med? Jessica tar kontakt efter styrelsemötet, välj gärna om ni vill vara 

med mellan kl. 11-13.30 eller mellan 13.30-16. Vi fixar fika och annat som önskas!  

 

Beslut: Ola och Fanny har möjlighet att delta. Josefine fortsätter att söka 

representanter för föreningen.  

 

§ 12 ARBETSGRUPP VINDKRAFT 

Föreningens s.k. standardsvar för vindkraft behöver uppdateras. Verksamhetsledaren 

föreslår att en arbetsgrupp tillsätts som gör ett förslag på uppdatering till 

styrelsemötet i maj. 

Beslut: Alexander, Joanna, Tony, Kimberly och Josefine bildar en arbetsgrupp som 

uppdaterar föreningens syn på vindkraftsfrågan. Gruppen har ett inledande möte den 

22 april kl. 17. Arbetsgruppen strävar till att presentera ett förslag inför styrelsemötet i 

juni.  

§ 13 UTLÅTANDE OM HAVSMILJÖNS TILLSTÅND 

Inga specifika synpunkter har kommit in gällande utlåtandeförfrågan om havsmiljöns 

tillstånd. Verksamhetsledaren föreslår att föreningen skickar ett svar per e-post där vi 

tackar för att vi fått förfrågan och konstaterar att det är bra att åländska data fortsatt 

inkluderas i rapporten för andra gången. 

Beslut: Föreningens svar godkänns.  

 



  Styrelsemöte 4/2024 

  Protokoll 
 
§ 14 FÖRBINDELSE FÖR TEAMMEDLEM I BÄRKRAFTS TEAM FÖR MÅL 3 OCH 4 

Teamet för mål 3 och 4 har kommit överens om att organisationerna och personen 

som är med i teamet ska skriva på ett uppdrag som visar vad man förbinder sig till 

genom att vara medlem i teamet. Uppdraget ska undertecknas av team-medlemmen 

och en representant för organisationen. Verksamhetsledaren föreslår att uppdraget 

undertecknas av ordförande och verksamhetsledare om styrelsen godkänner att 

verksamhetsledaren fortsätter med uppdraget inom teamet för mål 3 och 4 inom 

Bärkraft-nätverket. 

Beslut: Uppdragsbeskrivningen godkänns.  

 

§ 15 FÖRFRÅGAN FRÅN NATUR OCH MILJÖ 

Följande förfrågan har kommit från Natur och Miljö:  

Förbundet Natur och Miljös ordförande, verksamhetsledare och kommunikatör har 

diskuterat behov för att tydliggöra kommunikationen av förbundets medlemstal utåt. 

Tillsammans är vi en stor men spridd organisation som jobbar för samma mål. 

Tillsammans ökar vår legitimitet för att påverka samhället. En del av våra 

medlemsföreningar, däribland ÅNOM , har också egna lokala medlemmar, men vilka 

åtminstone på sistone inte har synliggjorts i vår kommunikation, trots att dessa kan 

utgöra en betydande andel av det totala medlemsantalet inom förbundet och dess 

medlemsföreningar.  En orsak kan vara att förbundet inte känt till det exakta antalet 

lokalt anslutna medlemmar i de olika föreningarna. Vi håller på att samla in den här 

informationen som bäst. Förbundet planerar att införa en skild kategori i sin 

årsrapportering där medlemsföreningarnas lokalt anslutna medlemmar skulle framgå 

som en skild kategori. Vi ber därför ÅNOM meddela om föreningen ser hinder för en 

sådan ändring av praxis. De enbart lokalt anslutna medlemmarna skulle alltså 

fortsättningsvis hållas som en egen kategori frånskild de medlemmar som förbundet 

redan kommunicerar som registrerade i förbundet. Egentligen är detta endast en 

fråga om hur vi kommunicerar medlemstalen i olika kategorier, men en förutsättning 

för att få siffrorna korrekt för lokalföreningarnas del, är att ÅNOM till förbundet en 

gång om året meddelar hur många egna/lokala medlemmar föreningar har. Skulle det 

här vara OK?  

Vänliga hälsningar, Camilla 

Beslut: Natur och Miljö kan berätta hur många medlemmar Ålands Natur och Miljö r.f.  

har under förutsättning att det är klart och tydligt att det är Ålands Natur och Miljös 

medlemmar och att användandet av ÅNoM:s medlemsantal inte missgynnar ÅNoM.  

 

§ 16 MEDDELANDEN / TILL KÄNNEDOM 

Arbetsgruppen som tillsattes på förra styrelsemötet som ska börja se över 

föreningens strukturer och formaliseringen av Advisory Board har påbörjat arbetet 

men inget material är ännu klart att presenteras eller diskuteras med styrelsen. Detta 

ärende tas upp för beslut när arbetsgruppens förslag på nya strukturer är klart. 
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Två workshopar där deltagarna lärt sig att göra ekosystem på burk har hållits, en på 

sportlovet och en i mars. Ett tjugotal deltagare har varit med på workshopparna. 

Verksamhetsledaren deltog i Folkhälsans rådslag där motions- och klimatkampanjen 

presenterades för lokalföreningarnas representanter, och fick tillsammans med 

Folkhälsan också presentera kampanjen på landskapsregeringens pressinformation. 

Advisory Board går igenom föreningens fem farleder under våren och kommer med 

förslag och tankar till styrelsen när alla farleder har diskuterats klart. 

Studiecirkeln om hållbar konsumtion har fortsatt på begäran av deltagarna och hade 

sin sista träff den 11 mars med temat Östersjön. 

Ordförande och verksamhetsledare åker till Färöarna 7-11 april på de nordiska 

naturskyddsföreningarnas årliga möte. 

 

§ 17 ÖVRIGA ÄRENDEN 

 

§ 18 TIDPUNKT FÖR NÄSTA MÖTE 

Måndag 15 april kl. 18 

 

Beslut: Nästa möte hålls 15 april kl. 18 i föreningslokalen på Hamngatan 5 

 

§ 19 MÖTETS AVSLUTANDE  

 

 

 

 

 

 

______________________________  ______________________________ 

Kimberly Terry, ordförande  Ola Sundberg, sekreterare  

 


